
Zasedání předsednictva ASO – 21. březen 2011 
 
Předsednictvo ASO na svém březnovém zasedání projednalo následující 

body: 
 
 

a) Na pozvání předsedy ASO Bohumíra Dufka se zúčastnil jednání 
předsednictva ASO náměstek ministra práce a sociálních věcí JUDr. Petr 
Šimerka. 
 
JUDr. Šimerka v hodinovém výkladu seznámil členy předsednictva ASO 
především s velkou novelou zákoníku práce, která je v současné době 
v mezirezortním připomínkovém řízení. Vysvětlil hlavní důvody 
připravení této novely, základní změny oproti stávajícímu znění 
příslušných ustanovení zákoníku práce, další možný vývoj úpravy 
pracovněprávních vztahů, vazbu zákoníku práce na připravovaný nový 
občanský zákoník. 
Další téměř hodina byla věnována diskusi a zodpovězení dotazů členů 
předsednictva ASO. 

 
 

b) Předsednictvo ASO projednalo daňovou reformu, se kterou seznámil 
veřejnost ministr financí Miroslav Kalousek na tiskové konferenci dne 
18.3.2011 
Po věcné diskusi bylo přijato Stanovisko předsednictva ASO k této 
daňové reformě, ve kterém vyjádřilo rozhodný nesouhlas se základními 
parametry takto postavené daňové reformy a vyzvalo ministra financí 
k věcné diskusi se sociálními partnery, a to o celém komplexu všech 
připravovaných opatření. 

 
Toto Stanovisko bylo zasláno do všech médií a umístěno na webových 
stránkách Asociace samostatných odborů. 

 
 

c) MUDr. Martin Engel, člen předsednictva ASO a předseda Lékařského 
odborového klubu – Svazu českých lékařů, seznámil členy předsednictva 
s průběhem a výsledky kampaně „“Děkujeme, odcházíme“. Objasnil 
obtížnost a složitost všech jednání, která byla poznamenána 
dezinformacemi v médiích a očerňováním lékařů. Konstatoval, že bylo 
v závěru dosaženo poměrně slušného výsledku, zejména v řešení 
přesčasové práce, které by mělo pozitivně ovlivnit péči o pacienty. 
O zdravotní reformě je zatím obtížné konkrétně hovořit, protože je 
v současné době ve stádiu příprav. Rozhodně je však třeba zabránit 



masové privatizaci a konstruktivní řešení bude, kromě jiného, vyžadovat 
také léková politika. 

 
MUDr. Engel zodpověděl také dotazy přítomných. Na závěr mu bylo 
vysloveno poděkování za příkladné zorganizování tak náročné akce, jakou 
byla kampaň LOK-SČL. 

 
 

d) Dále byly podány informace o projektech ASO. 
Jedna informace se týkala  projektu, který je v přípravném a schvalovacím 
řízení, tj. projekt s pracovním názvem iPodpora, jehož hlavním cílem je 
vytvoření systému elektronických informačních bodů ve veřejně 
přístupných místech, jejichž prostřednictvím by měla veřejnost možnost 
získávat široké spektrum informací souvisejících jak s jejich pracovním, 
tak i osobním životem. 
Druhá informace se týkala průběhu projektu „Posilování sociálního 
dialogu“. Přítomní předsedové odborových svazů byli opět požádáni o 
zajištění sběru informací o uzavřených podnikových kolektivních 
smlouvách, a to v termínu do poloviny května t.r. 

 
 

e) V současné době běží mezirezortní připomínkové řízení o souboru 
sociálních zákonů. MPSV vypracovalo a předalo k připomínkám novelu 
Zákona o zaměstnanosti, novelu Zákona o sociálně-právní ochraně dětí, 
novelu Zákona o poskytování dávek osobám se zdravotním postižením a 
novelu Zákona, kterým se mění některé zákony v souvislosti se 
sjednocením výplaty nepojistných sociálních dávek.   
Připomínky k těmto zákonům je žádoucí odeslat do 23. března t.r. 

 
Současně MPSV připravilo rozsáhlou novelu zákoníku práce, která také 
byla již předána do mezirezortního připomínkového řízení. Stejně jako 
předešlé sociální zákony, tak i novela ZP byla všem členům předsednictva 
ASO zaslána elektronicky. 
Připomínky k novele ZP by měly být odevzdány nejpozději do 28. března 
t.r. 

 
 

f) V závěru bylo opět připomenuto, že delegovaní členové pracovního týmu 
RHSD ČR pro daně a pojištění dlouhou dobu nejsou zváni na jeho 
zasedání. 
Tajemník ASO ověří, zda je tento pracovní tým RHSD ČR vůbec 
svoláván, nebo zda je problém v zasílání pozvánek. 


